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Protokół nr 25/2017 
 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego  

w dniu 19 maja 2017 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 
 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 9
00

,  zakończyło się o godz.10
00

. 
 

Przebieg obrad: 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji, pan Janusz Radzikowski, który na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy wymagane przepisami 

kworum, w związku z czym obrady są prawomocne. 
 

Na posiedzenie Komisji spóźniła się p. radna Magdalena Łośko. 
 

Listy obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do 

protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Stan przygotowania do sezonu uzdrowiskowego (przygotowanie Parku oraz Tężni). 

2. Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2017 r.  

3. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

4. Sprawy bieżące. 
 

W związku z tym, że na posiedzenie Komisji nie przybył jeszcze przedstawiciel Wydziału 

Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa pkt 1 porządku obrad przeniesiono na 

koniec.  

Zmianę do porządku obrad przyjęto i przystąpiono do jego realizacji (za - 4). 
 

Ad.2 Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2017 r.   
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił następujące propozycje do planu pracy: 

Wrzesień - sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze 2017 r. 

oraz wypracowanie propozycji inwestycyjnych w obszarze uzdrowiska do ujęcia  

w projekcie budżetu Miasta Inowrocławia na 2018 r.  

Październik -  informacja na temat realizacji Programu „Zielony Inowrocław”. 

Listopad - opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2018 r. oraz informacja 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska na temat firm i zakładów najbardziej 

zatruwających środowisko w Inowrocławiu. 

Grudzień - ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2018 r. oraz informacja na temat 

ilości przyłączonych OZE w Inowroclawiu, mających wpływ na obniżenie emisji 

zanieczyszczeń środowiska.  
 

Czy są inne propozycje? 
 

Elżbieta Jardanowska: 

Ja chciałabym, aby w planie pracy pojawił się temat związany z budową parkingu za 

wałami oraz przy basenie, a także temat związany z parkowaniem obok Sanatorium „Przy 

Tężni”.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Z tego co pamiętam w czerwcu ma być temat dot. stanu inwestycji związanych  

z powstaniem miejsc parkingowych w strefie uzdrowiskowej, więc ta kwestia już za 
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miesiąc zostanie nam przedstawiona. Kwestia wprowadzenia strefy parkowania 

zostanie dzisiaj zaprezentowana przez p. Naczelnik Bogusławę Mikołajczak.  
 

Elżbieta Jardanowska: 

W związku z tym uwag i innych propozycji do planu pracy nie mam. 
 

Maciej Basiński:  

Chciałbym, aby w październiku pojawił się temat związany z bezpieczeństwem w Parku 

Solankowym.  
 

Innych propozycji do planu pracy nie było, przystąpiono do głosowania.  
 

Kto jest za przyjęciem planu pracy z tematami zaproponowanymi przeze mnie oraz 

tematem zaproponowanym przez p. Macieja Basińskiego? 
 

głosowanie:    za głosowało –  4, przeciw –  0, wstrzym. się – 0. 
 

Plan pracy stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Ad. 3 Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Otrzymaliśmy odpowiedź na wniosek z dnia 18 kwietnia dot. znaku, który zniknął przy 

skrzyżowaniu ulic Wilkońskiego z Solankową. Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Proszę powiedzieć jaka była przyczyna usunięcia tego znaku? 
  
Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

W odpowiedzi na wniosek poinformowaliśmy Komisję, że jak tylko otrzymaliśmy 

informację, że znaku  B-36 nie ma, został on wraz ze słupkiem uzupełniony w dniu 20 

kwietnia br.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jakie są propozycje w kwestii wprowadzenia strefy płatnego parkowania w rejonie Parku 

Solankowego? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

W kwestii dotyczącej wprowadzenia strefy płatnego parkowania w rejonie Parku 

Solankowego zostaną przeprowadzone badania sytuacji parkingowej pod kątem 

zasadności wprowadzenia strefy płatnego parkowania w tym rejonie wraz z oceną 

skutków, jakie niesie ze sobą ta zmiana. Wykonane zostaną badania natężenia ruchu, 

miejsc parkingowych, obowiązującej organizacji ruchu i analiza ekonomiczna.  

To wszystko wynika z ustawy i my inaczej nie możemy w tym przypadku postępować.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy te analizy zostały już zlecone? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przygotowaliśmy wniosek na ogłoszenie przetargu w celu wyłonienia osoby do wykonania 

takiej analizy. W czerwcu planujemy ogłosić przetarg. Jeśli analiza wykaże, że zasadne 

jest wprowadzenie strefy parkowania to wówczas zostanie przygotowany projekt uchwały 

i to rada podejmie ostateczną decyzję czy wprowadzić strefę, czy nie. Musimy oczywiście 

wystąpić o opinię do powiatu i zarządcy drogi. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jaki jest przewidywany końcowy termin tej całej procedury? 
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Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Myślę, że na listopad lub grudzień zostanie przygotowany projekt uchwały, jeśli analiza 

wykaże zasadność wprowadzenia tej strefy.  
 

Maciej Basiński: 

Jeśli chodzi o parkowanie wzdłuż ul. Przy Stawku to w tym przypadku żadna analiza nie 

jest potrzebna. Wiemy dobrze, że tam jest problem z parkowaniem.  
 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Problem z parkowaniem w strefie uzdrowiskowej nie dotyczy tylko jednej ulicy, zdajemy 

sobie z tego sprawę, ale nas obowiązują przepisy i my musimy postępować zgodnie  

z przepisami.  
 

Elżbieta Jardanowska: 

Czy nie można postawić znaku parkowanie np. do 2 godzin przy ul. Przy Stawku, żeby 

móc to weryfikować i egzekwować? Czy nie ma tam zamontowanych kamer? 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Nie ma tam kamer.  
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Ustawa reguluje takie przypadki w ten sposób, że gdy jest niedobór parkingów wprowadza 

się strefę parkowania, ale warunkiem jest przeprowadzenie analizy. Bez tej analizy nie 

możemy nic zrobić.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jestem przekonany, że analiza wykaże potrzebę wprowadzenia strefy płatnego 

parkowania.  
 

Maciej Basiński: 

Ja też tak uważam. Pieniądze z parkomatów mogą być przeznaczone na inwestycje  

w Parku Solankowym.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Podsumowując, w najbliższym czasie będzie ogłoszony przetarg, w którym wyłoniona 

zostanie osoba, która przeprowadzi analizę. Po analizie i uzyskaniu wszelkich niezbędnych 

opinii, zostanie przygotowany projekt uchwały i to rada podejmie decyzję o wprowadzeniu  

strefy płatnego parkowania. Nic innego nam nie pozostaje, jak cierpliwie czekać na efekty 

tych działań.  
 

Przejdę teraz do kolejnej sprawy, a mianowicie odpowiedzi na wniosek dot. zapytań 

skierowanych za pośrednictwem p. Prezydenta do Zakładu Energetyki Cieplnej. Pismo 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Zaprosiłem na dzisiejsze posiedzenie Komisji p. Ewę Witkowską – Zastępcę Prezydenta, 

ponieważ po raz kolejny otrzymałem bardzo lakoniczne odpowiedzi od prezesa ZEC.  

Jako Komisja wystąpiliśmy z 7 pytaniami do ZEC za pośrednictwem p. Prezydenta. 

Odpowiedzi jakie nam udzielono świadczą o tym, że p. prezes podchodzi do rady 

lekceważąco. Z tego pisma wynika, że prezes nie ma żadnego planu funkcjonowania 

spółki, nie ma wizji co do przyszłości kotłowni przy ul. Świętego Ducha. Dlatego  

w związku z tak lakonicznym i niemerytorycznym sposobem odpowiedzi p. prezesa, która 

to świadczy o lekceważącym podejściu do pytań Komisji Uzdrowiskowej oraz o braku 

wizji przyszłości funkcjonowania ZEC, co naraża odbiorców na zawyżane koszty alokacji 
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taryfy ciepła, wnioskuję do p. Prezydenta o odwołanie prezesa ZEC z jego funkcji  

i rozpisanie nowego konkursu, w którym zostanie wyłoniona osoba nie lekceważąca 

radnych, a tym samym mieszkańców naszego miasta.  
 

My reprezentujemy mieszkańców naszego miasta, którzy są klientami ZEC a prezes tej 

spółki lekceważąc nas lekceważy swoich klientów.  
 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Czy wcześniej już był ten problem  i czy był on zgłaszany do p. Prezydenta? 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Wcześniej jako radny otrzymywałem lakoniczne odpowiedzi.  

To jest mój wniosek. Jest to kwestia zwrócenia uwagi na brak jakiejkolwiek wizji. 
 

Elżbieta Jardanowska: 

W związku z tym, że z pismo z ZEC otrzymaliśmy w dniu dzisiejszym przed Komisją, 

proponuję, aby głosowanie nad tym wnioskiem przełożyć na kolejne posiedzenie. 

Chciałabym zapoznać się z tymi odpowiedziami i je przeanalizować.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Złożyłem taki wniosek, ale to nie oznacza, że musicie państwo mieć takie samo zdanie jak 

ja. W związku z powyższym kto jest za tym, aby przedstawiony przeze mnie wniosek 

został przegłosowany na kolejnym posiedzeniu naszej Komisji? 
 

głosowanie:    za głosowało –  4, przeciw –  0, wstrzym. się – 0. 
 

Głosowanie nad wniosek złożonym przez Przewodniczącego Komisji zostanie 

przeprowadzone na kolejnym posiedzeniu Komisji.  
 

Ad. 1 Stan przygotowania do sezonu uzdrowiskowego (przygotowanie Parku oraz Tężni) 
  
Urszula Marczewska – Kierownik Referatu Środowiska i Rolnictwa: 

Przedstawiła materiał na temat stanu przygotowania do sezonu uzdrowiskowego. Stanowi 

on załącznik nr 5 do protokołu.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy p. Zastępca Prezydenta może nam powiedzieć, dlaczego prace związane z wymianą 

nawierzchni chodników na terenie Tężni rozpoczęto tak późno?  
 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Jeśli chodzi o wymianę nawierzchni chodników jednym z powodów przez, który prace się 

wydłużyły były niekorzystne warunki pogodowe.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Moim zdaniem WIR zbyt późno ogłosił przetarg na wykonanie tego zadania. W lutym 

warunki pogodowe pozwalały na wykonanie tej nawierzchni. Kuracjusze skarżyli się, że 

musieli spacerować po budowie. Moim zdaniem takie prace w sezonie nie powinny być 

wykonywane.  
 

Maciej Basiński: 

Materiał jest bardzo obszernie przygotowany, ale jednego w materiale mi zabrakło. Na str. 

7 jest zapisane zadanie zlecone firmie „SZEWBUD”. Proszę powiedzieć jaka jest wartość 

tego zadania? 

 



 5 

 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Wartość tego zadania wynosi 238 351,20 zł.  
 

Maciej Basiński: 

W informacji na str. 5 jest mowa o tym, że alejki były wcześniej wykonane z kruszywa  

o nietrwałym budulcu co spowodowało ubytki w nawierzchni, które należy uzupełnić. Za 

jakiś czas powstaną kolejne luki, ale w innych miejscach. Dlatego mam kila pytań z tym 

związanych. Kiedy zostały wykonane alejki z nietrwałego materiału? Dlaczego były  

z takiego materiału wykonane? Dlaczego kruszywo nie zostanie wymienione w całości? 

Moim zdaniem należałoby to kruszywo całkowicie usunąć skoro budulec jest nietrwały. 

Uzupełnianie ubytków nic nie da. Dlaczego remont tych alejek nie jest wykonywany  

w ramach gwarancji? 

 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Nie jestem w stanie odpowiedzieć panu teraz na tak szczegółowe pytania, ale uzyskam 

informację z wydziału. 

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy w najbliższym czasie są planowane jakieś inwestycje w Parku Solankowym? 
 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

Na tę chwilę jest przygotowywane opracowanie projektowe na utworzenie 20 miejsc 

parkingowych przy kortach. W tym roku inwestycja ta nie będzie realizowana.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy to nie jest sprzeczne z ustawą?  
 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta: 

To mają być miejsca postojowe, ale dopytam o tę kwestię Naczelnika Wydziału 

Inwestycji.  
 

Innych pytań nie było. Przystąpiono do przegłosowania materiału.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem materiału na temat: stan przygotowania do 

sezonu uzdrowiskowego? 
 

głosowanie:    za głosowało –  5, przeciw –  0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony materiał.  
 

Ad. 4 Sprawy bieżące.  
 

Spraw bieżących nie było.   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji 
 

Janusz Radzikowski 

 

Protokółowała 

Justyna Gaczkowska 


